
ACTE  PLE ORDINARI  
DATA  15 DE DESEMBRE  DE 2009 
HORA  9 DEL VESPRE  

  
 

ORDRE DEL DIA PRESIDENT: L’Il·lm. Alcalde 
Ignasi Giménez Renom 

- Antònia Pérez Ballonga. 
- Aleix Canalís Alsina. 
- José Eduardo González Navas. 
- Jordi Carcolé García. 
- Óscar Lomas Cortés. 
- Josefa Martínez Romero. 
- Glòria Massagué Casals. 
- Joan Creus Oliveras. 
- Mercè Giménez Renom. 
- Gemma Perich Vidal 
- Mercè Carbonés Hernández  
- Montserrat Gatell Pérez  
- José Antonia López Espinola 
- Lluís Manuel López Alarcón 

 - Mercè Vallès Corominas 
  - Xavi Arderius Matas  
-  Elisenda Alamany Gutiérrez  
-  Oriol Papell Torras 
-  Jordi Permanyer 
- Juli Boadella Vergés. Secretari 
- Mercè Custodio, Interventora 
 

  
     1.- Aprovació, si s’escau, de l’esborrany de  
        l’acta de la sessió anterior. 
     2.- Donar compte dels Decrets de l’Alcaldia i  
        dels acords de la Junta de Govern 
     3.- Actualització del Pla de Sanejament  
     4.- Proposta sobre reserva de facultats pel  
          que respecte a les delegacions a la  
          Diputació de Barcelona 
     5.- Modificació ordenança de circulació vial 
     6.- Aprovació ordenança sobre tanques  
          d’horta  
     7.- Aprovació de l’ordenança de tinença  
           d’animals domèstics. 
     8.- Aprovació reglament del Consell Escolar 
     9.- Aprovació del conveni amb la Fundació  
           Família i Societat 
    10.- Proposta de l’Altraveu sobre iniciativa  
           legislativa per la TV sense fronteres 
    11.- Donar compte de la renúncia dels  
           representants de l’Altraveu 
    12.- Assumptes sobrevinguts 
    13.- Suggeriments i preguntes 

  EXCUSA L’ABSÈNCIA   
 - Jordi Roman Clusella    

 
Vist que els reunits formen la majoria legal de membres que legalment constitueixen 
l’Ajuntament Ple, el Sr. President declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels assumptes inclosos 
en l'ordre del dia. 

 
1.- APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ 
ANTERIOR. 
       

  Els regidors es donen per assabentats dels continguts de l’acta. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 

2.- DECRETS DE L’ALCALDIA I ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN  
     LOCAL. 

 
Es dona compte al Ple dels Decrets núm. 826, del dia 13 de novembre, al 901 del dia 10  de 
desembre. Es dona compta també dels acords de la Junta de Govern Local adoptats en 
sessions dels dies 24 de novembre i 2 i 9 de desembre de 2009. 
La Corporació es donà per assabentada 

 
 3.- ACTUALITZACIÓ PLA DE SANEJAMENT  
 
 



ATÈS que en data 16 de juny de 2009 el Ple de l’Ajuntament va aprovar inicialment el pla 
de sanejament de l’Ajuntament de Castellar del Vallès, pel període 2009-2012.  
Ateses les modificacions introduïdes en el pla com a conseqüència de l’aprovació inicial 
del pressupost de l’any 2010, pel Ple de l’Ajuntament de data 15 de novembre de 2009 i, 
la relativa a la modificació de l’Estat del deute, fruit de la concertació de uns préstecs que 
no estaven contemplats al Pla tal i que es detallen a la memòria adjunta. 
ATÈS que  de conformitat amb l’article 22.1 de la LGEP s’estableix la obligatorietat de 
corregir situacions de desequilibri econòmicofinancer al indicar que les entitats locals que 
no hagin aconseguit l’objectiu de estabilitat pressupostària previst a l’article 19 de la 
mateixa llei vindran obligades a elaborar en el termini de tres mesos següents a 
l’aprovació o liquidació del pressupost en situació de desequilibri d’un pla econòmic 
financer a mitjà termini per la correcció del desequilibri produït, essent aquest pla 
aprovat per part del ple de la corporació.  
En compliment del que determina l’article 3.3 de l’Ordre ECF 138/2007, de 27 d’abril, 
sobre procediments de tutela financera dels ens locals. 
Es proposa al ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents  
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar l’actualització del pla de sanejament econòmicofinancer de 
l’Ajuntament de Castellar del Vallès segons els annexos I_II respecte del model PR_1.0 
que s’acompanya, a fi de donar compliment al que disposa l’article 3.3 de l’Ordre ECF 
138/2007. 
SEGON.- Donar trasllat del Pla de sanejament que implica un escenari de consolidació 
pressupostària a 3 anys a la Direcció General de Política Financera (Departament 
d’Economia i Finances) per la seva aprovació a l’empara del que disposa l’Ordre de 27 
d’abril de 2007.  
Defensa la proposta el regidor d’Economia Sr. Oscar Lomas, i diu que en el mes de juliol 
d’aquest any es va aprovar el pla de sanejament per el període 2009-2012 del nostre municipi. 
També es recollia, que qualsevol canvi en les variables utilitzades s’hauran d’anar actualitzant i 
aprovant pel mateix òrgan, en aquest cas, el ple. En aquest sentit, avui portem a aprovació 
l’actualització de dues variables del pla; d’una banda el  deute viu 
I d’altra la previsió d’ingressos i despeses 
Aquestes variables es modifiquen en primer lloc, cal modificar el deute viu previst a 
l’Ajuntament per dos motius.  
- Tancar el finançament de les obres de la Plaça Major, fruit de la no materialització de les 
vendes de les parcel.les de Can Bages. Si recordem, en el ple del mes  de juliol del 2006, es 
van adjudicar les obres de la 2ª i 3ª fase de les obres de la Plaça Major, i en aquell mateix 
plec, es feia referència a que eren unes obres que el seu finançament depenia de la venda dels 
solars de Can Bages. Així, en el desembre del 2007 es van adjudicar aquestes parcel·les a la 
societat GRECO per 5.364.000 €. Desprès de diversos requeriments a la societat, aquesta no 
va fer efectiu el pagament, motiu pel qual es va rescindir el contracte i es va procedir a donar 
de baixa la venda. A partir de les hores, va començar la difícil tasca de buscar un finançament 
que permetés fer front a aquest import, i lògicament, a les factures associades al mateix. 
Actualment, una de les finques es troba en concurs, fet que permetrà cobrir parcialment 
aquest finançament. D’altre banda, la recerca d’altres vies de finançament com la subvenció 
obtinguda del Ministeri d’Indústria per l’Espai Cívic o el nou model de finançament de l’Escola 
Bressol, han permès alliberar crèdits que es destinaran a aquest efecte. I faltaria crèdit per 
valor de 1.850.000 € que es el que s’incorpora ara al pla de sanejament. S’ha rebut l’ajuda del 
Ministeri d’Indústria per l’edifici de la Plaça Major. El projecte presentat, actualment en 
construcció, permetrà construir un centre de coneixement, d’alt contingut tecnològic, i que 
serveixi de dinamitzador de les dinàmiques empresarials i socials al voltant de la innovació i la 
tecnologia. 
Per aquest motiu, el Ministeri ha atorgat al nostre ajuntament una subvenció de 254.580 € i 
un préstec sense interessos de 2.059.786 €. Això permetrà construir i adequar l’edifici a més 
de garantir la seva posada en marxa durant els dos primers anys. 
 



- En segon lloc, s’han modificat les variables de les hipòtesis d’ingressos i despeses.  
Recordem que amb l’aprovació del pressupost 2010, es va acordar la congelació dels tipus 
impositius, i la reducció de les despeses en conseqüència. Com que això suposa modificar les 
previsions estimades en el pla de sanejament, cal actualitzar el pla amb els imports realment 
aprovats, i conseqüentment, els anys següents. 
S’obra un torn d’intervencions, per CiU la Sra. Gemma Perich, diu  que fa just mig any, 
aquest Ple va aprovar el 1r. pla econòmic-financer (2009-2012), per tal de poder continuar 
tirant endavant les polítiques públiques del municipi, i més que mai en aquests moments de 
crisi econòmica i de dificultat de les famílies. Ara tornem a parlar d’aquest pla i és  per  
actualitzar-lo, ha durat  menys que un pressupost. Hem de dir que quan s’actualitza un 
document,  en funció de canvis econòmics o de gestió i decisions de l’Ajuntament  
d’oportunitats com el plan avanza o d’infortunis , com l’anul·lació de la venda dels dos solars 
de Can Bages, i aquests canvis es detallen per disposar d’ informació, és apostar per la 
claredat  i la transparència, i això és bo encara que en el fons es faci perquè es obligatori per 
llei. Però veiem que aquesta actualització respon més aviat a un document ben composat, ben 
estructurat,que més que per explicar com es finançarà el  deute que tenim en un afany de 
donar informació a l’oposició i a la ciutadania perquè s’entengui, ho fem  perquè la llei ens 
obliga, i punt, i això, ja no es tan bo.  Resulta, que segons la memòria d’intervenció  diu : que   
l’Ajuntament es veu en la necessitat, ara, sis mesos després del 1r. Pla de sanejament, de 
demanar un crèdit de 1,85 milions d’euros, perquè es va anul·lar la venda de dos solars de 
Can Bages, que pujaven a més de 5 milions d’euros i que havien de finançar les obres de la 
plaça.  Fa exactament 2 anys l’equip de govern va adjudicar a la Immobiliària Greco, 2 solars 
de Can Bages pel preu de 5.364.504 €  i aquesta venda va tirar enrere , per la qual cosa, 
l’ajuntament tornava a ser propietari d’aquests solars i a més, deixava de cobrar aquests 
diners que estaven destinats, com hem dit, a finançar les obres. (excepte uns 100 mil euros 
de garantia que  es va quedar) Per tant, aquest fet provoca un desajust financer, evidentment.  
El que no diu la memòria d’intervenció és que fa 2 anys  (el 17/12/2007) quan es va adjudicar 
els dos solars a Greco les condicions de pagament era d’un mes per pagar el 25% del preu 
com a paga i senyal, i al cap de dos mesos havien de pagar la resta del preu, el 75 % i amb la 
formalització de l’escriptura. Doncs bé, és cert que no van pagar els solars, no van complir cap 
pagament, però és que l’equip de govern va trigar 1 any (10/03/2009)a resoldre  i tirar enrere 
aquesta venda. I  nosaltres ens preguntem el perquè; no era per donar temps a les 
al·legacions que podia fer Greco, que van ser d’ un mes. Feia un any que sabíem que no 
tindrien aquests ingressos  dels solars i en canvi no se’n va dir res al pla de sanejament que es 
va aprovar el mes de juny passat, i és que a més  3 mesos abans d’aquesta aprovació del 
1r.pla de sanejament, ja s’havia resol el contracte amb Greco, i no sabem perquè no es va 
incloure aquest dèficit en el pla . Potser perquè si s’ hagués inclòs, el pla de sanejament hauria 
sortit molt més elevat, en canvi, ara, ens porten aquesta actualització, i queda més suau.  
Ara ens diuen que cal demanar un crèdit d’1,85  i fins arribar als 5.364.000 que eren els 
diners dels dos solars, el que fa l’equip de govern es tornar a comptar en uns diners que 
encara no es tenen. Són els diners que s’obtindran de la venda del solar que acaba el proper 
dia 21 de desembre, valorats en 2.375.000 €. Però això, serà si s’acaba venent, no ?bé, 
vostès ho sabran millor. El  nou adjudicatari pagarà els costos d’urbanització, i a més si no 
comença a construir les naus i a posar-hi activitat, se’l multarà,diu a les bases, no sé ,que 
m’ho expliquin perquè el polígon està parat, se’l multarà igualment ? 
La qüestió és que compten amb uns diners que encara no saben si tindrem, o que incompleixin 
amb els terminis que han de pagar la paga i senyal i la resta del preu, perquè sinó això voldria 
dir que s’hauria de tornar a actualitzar el pla de sanejament per tercera vegada.  
Però no passarà, perquè vostès ja s’han ocupat que en les condicions del concurs d’aquest 
solar, sí que diu que la paga i senyal es pagarà al cap d’un mes, però la resta , el 75% del 
valor restant, no diu cap data concreta, recordem que l’anterior vegada, eren dos mesos, i 
com que no ho van fer van anul·lar aquesta venda 1 any després. És a dir, si triguen a pagar, 
no caldrà rescindir el contracte ni renovar el pla de sanejament, com passa avui. No ? perquè 
el que val és el document, el paper, i no els diners a caixa 



Finalment ens diuen que la resta de diners que falten fins a cobrir els 5 mil.lions s’acabaran 
finançant amb la subvenció del Plan Avanza, que comportarà un alliberament de diners o 
estalvi del pressupost municipal  previst per pagar l’edifici cultural de la plaça Major , i també 
amb es finançarà amb els diners del pressupost previstos per finançar la construcció de 
l’escola bressol, i que ara la construeix una empresa privada. 
Ens pensàvem que el deute que assumia una empresa privada en nom de l’Ajuntament també 
era deute de l’Ajuntament, i si l’empresa que està construint l’escola bressol  té algun 
problema econòmic, no tindrem els diners que l’Ajuntament havia previst en el pressupost, per 
continuar les obres, i si la Generalitat no paga la seva subvenció de 400 mil i pico per aquesta 
escola, tampoc tindrem diners per abonar-ho a l’empresa privada, que ja compta amb aquests 
diners.  
Per tant, l’actualització del seu pla de sanejament és un pla teòric comptable, és una relació 
que s’aguanta en el paper, i que al final sembla que per l’unic que serveix és per  continuar 
endeutar-nos malgrat la situació de dèficit i del pla de sanejament, i així a seguir un pur tràmit 
legal.  El nostre vot serà l’abstenció. 
Per l’Altraveu intervé el Sr.  Xavi Arderius, tot dient que avui presenten una modificació del 
pla de sanejament com un tràmit burocràtic més, i una vegada més tenim la sensació que els 
diners que aportem els ciutadans es tracten amb excessiva superficialitat. La realitat 
econòmica que patim cal que l'expliquin amb claredat i transparència. Quant vostès arriben al 
govern, prometen transparència i rigor en el tractament de les finances municipals. Posen 
sobre la taula les incoherències comptables de l’anterior govern i les porten al Ple per 
reconèixer deutes sense consignació, els hi donem la raó i aplaudim la intenció de fer net a 
una llarga etapa passada de govern de convergència i esquerra republicana. A finals del 2007 
xifren els desviaments en un milió d'euros aproximadament, xifra que coincideix amb el 
sobrant de romanent del mateix any. El 2008 presenten el primer pressupost del seu equip de 
govern, tot i que no compartim la previsió d'ingressos, l’Altraveu vam donar un marge de 
confiança amb l'abstenció. El de 2008 acaba amb un descobert d'1.100.000 euros, quantitat 
que l'han compromesa i que no la poden pagar, l'Ajuntament de Castellar del Vallès pateix 
morositat per primera vegada en la seva història democràtica. La llei obliga a fer un pla de 
sanejament pels 3 propers anys, amb els que haurem d'equilibrar els propers pressupostos 
repartint el deute acumulat en el desviament. Però malgrat tot, vostès continuen amb els 
mateixos projectes que ja havien iniciat convergència i esquerra, tirant endavant un polígon 
Industrial innecessari i acabant el projecte de la Plaça Major de la que n’estem pagant un preu 
massa alt. Aquí rauen els autèntics problemes financers de l'Ajuntament de Castellar. 
Vam voler fer una Plaça Major sense tenir els diners, contant amb la requalificació dels 
terrenys agrícoles i rústics de Can Bages  per enterrar-los en el projecte d'aquesta nova Plaça. 
Però tot i que les coses no surten bé, opten per tirar-ho endavant a qualsevol preu. Com que 
no podem demanar més préstecs perquè la llei no ho permet, s’externalitza la gestió i 
construcció d’una guarderia, generant d’aquesta manera endeutament indirecta, que no deixa 
de ser més endeutament que s’haurà de pagar igualment, hi consta això en aquest pla de 
sanejament? 
En el pla contemplen que a partir de 2010 es cobraran més diners dels impostos i estalviarem 
en despeses, aconseguint d’aquesta manera eixugar el deute del 2008, nosaltres ja no hi vam 
estar d’acord, de la mateixa manera que no hi vam estar amb el pressupost del 2010.  
Ara un mes desprès d'aprovar el pressupost de 2010, s’adonen que cal incloure el préstec de 
1.800 € per que no han cobrat la venda de les parcel·les de Can Bages amb les que havien 
pagar la Plaça Major. Aquest préstec excepcional que no ha demanat l'Ajuntament (perquè no 
pot) sinó que ho fa mitjançant una concessió d'Ajuda del Ministeri d'Indústria, Turisme i 
Comerç. Amb les previsions pressupostàries que vostès fan en el pla de sanejament no veiem 
clar com pensen afrontar els increments que proposen al llarg d'aquests anys, ni d'on pensen 
treure tots aquests diners, o és que ja saben quin serà l'augment dels impostos en els propers 
tres anys? un 7%, un 9% i un 11%? N'estan segurs que en els propers anys podrem reduir la 
despesa als nivells que vostès proposen?  
Tot això està avalat per la Sra. Interventora i el Sr. Secretari d’aquest ajuntament? 



L’endeutament forçat de l’Ajuntament per aquest any i el proper no ens deixarà amb menys 
recursos en els propers anys?  
Amb tot això creiem que el futur que ens espera és una hipoteca de per vida generada per una 
mala gestió que haurem de pagar amb els impostos de tots plegats. 
Des de l'Altaveu pensem que ens cal una gestió més responsable i real, que cal qüestionar 
més despeses municipals de les que tenim, per que a aquest pas els ciutadans no podrem 
pagar ni l'endeutament, ni la despesa que genera l'Ajuntament. 
Tot això que proposen no veiem que ajudi a millorar ni clarificar aquesta realitat si no tot el 
contrari, per tots aquests motius el nostre vot no serà favorable.  
Per ERC intervé el Sr. Jordi Permanyer tot exposant que el pla de sanejament que va 
presentar en el seu moment l’equip de govern, vam  deixar ben clar que no hi vam participar 
en la seva elaboració així com també vam destacar-ne alguns aspectes en que no hi estàvem 
d’acord; però som conscients que cal un pla de sanejament per tirar endavant les finances de 
l’Ajuntament, però això no volem posar pals a les rodes, per aixó, en aquest punt, i sense 
voler entrar en debat repetit sobre els temes en els quals no hi estem d’acord, en aquest 
punts ens abstindrem. 
En torn de replica pel PSC el Sr. Oscar Lomas, intervé per dir sobre la exposició feta pel grup 
de CiU, que en el ple de juliol de 2006, quan es va treure a licitació les obres de la plaça Major 
deien: “les obres son finançades de forma majoritària per la venda de terrenys de propietat 
municipal inclosos dins del patrimoni municipal del sol, el qual es pot destinar a despeses en 
equipaments socials, per la qual cosa, malgrat que s’inicia la licitació sense comptar amb la 
venda d’aquests, no podrà adjudicar-se el present concurs sense que s’hagin adjudicat els 
terrenys que finançan les obre en import suficient per finançar les obres”. Durant el 2006 
s’adjudiquen les obres i vostés no fan el concurs. Així doncs en el 2007 fem un concurs, que 
resulta fallit, però estem solucionant un problema que es va crear el 2006 i a sobre ens diuen 
que planifiquem malament. 
D’altra banda en quan a la llei, si que permet més préstecs, i en la documentació que 
acompanya aquest Pla reflexa el pressupost del 2010, les previsions de despesa pels propers 
anys, que l’únic que es fa és un increment de la despesa més l’IPC, i un únic increment dels 
ingressos del pressupost més l’IPC, així doncs aquests son les úniques hipòtesis que es fan 
servir. 
Per CiU torna a intervenir la Sra. Gemma Perich,  i diu que el 2006 l’època econòmica era 
diferent, en el 2009 la situació del mercat immobiliari és totalment diferent, també ja venim 
d’una anul·lació d’una venda i per això esta bastant complicat, nosaltres el que diem es que 
compta amb uns diners que, tant de bo es puguin vendre, però que en tot cas  ni que sigui per 
10 dies de diferència podria ser que ens trobéssim amb alguna sorpresa. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor:     DEU        (10) dels regidors del PSC   
                    Vots en contra:  DOS        ( 2) dels regidors de l’Altraveu    
                    Abstencions   :  CINC        ( 8) dels regidors de CiU i  d’ERC  

 
4.- PROPOSTA SOBRE RESERVA FACULTATS PEL QUE RESPECTE A  
     LES DELEGACIONS A LA DIPUTACIÓ DE BARCELONA 
 

El Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat per reial decret legislatiu, 
2/2004, de 50 de març, atribueix als municipis les facultats de gestió, liquidació, inspecció i 
recaptació dels tributs i altres ingressos de dret públic, la titularitat dels quals els hi correspon, 
preveient-se a l’article 7.1 de l’esmentat text legal que dites facultats es podran delegar en 
altres Entitats locals en quin territori estigui integrat el Municipi. 
També l’article 8 del Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat per reial 
decret legislatiu 2/2004, de 5 de març preveu fórmules de col·laboració entre Entitats locals, 
diferents del a delegació de funcions, per a la gestió, liquidació, inspecció i recaptació dels 
tributs i demés ingressos de dret públic municipals. 



A l’empara del que autoritza la normativa vigent i vist l’abast de la col·laboració que la 
Diputació de Barcelona ofereix als Ajuntaments de la província, en matèria de gestió dels seus 
ingressos, realitzada per l’Organisme de Gestió Tributària, (ORGT) aquest Ajuntament amb 
anterioritat ha acordat delegar en la Diputació un conjunt ample de funcions de liquidació, i 
recaptació dels seus ingressos. 
L’anàlisi de la multiplicitat de funcions integrants de la gestió tributària, que va ser delegada 
amb caràcter general en la Diputació de Barcelona, aconsella clarificar la possibilitat que 
determinades actuacions de recaptació i gestió dels ingressos de dret públic municipals es 
duguin a terme pels serveis municipals i s’aprovin pels òrgans de l’ajuntament competents, 
ateses les facultats que reserva a l’Administració delegant l’article 27 de la Llei 7/1985, de 2 
d’abril, Reguladora de les bases del règim local. 
Per tal de millorar l’eficiència de la col·laboració inter-administrativa i limitar els costos 
indirectes derivats del compliments d’obligacions formals dels ciutadans. 
Es proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Especificar que, en relació als acords municipals adoptats amb anterioritat a 
aquesta data, relatius a la delegació en la Diputació de Barcelona de facultats d’inspecció, 
gestió i recaptació d’ingressos de dret públic, l’Ajuntament es reserva la competència, les 
facultats d’aprovar determinades actuacions singulars de recaptació, concedir beneficis fiscals, 
realitzar liquidacions per determinar els deutes tributaris o aprovar l’anul·lació, total o parcial, 
de les liquidacions, respecte d’alguns dels tributs o ingressos de dret públic de la gestió dels 
quals ha estat delegada en la Diputació de Barcelona, quan circumstàncies organitzatives, 
tècniques, o de distribució competencial dels serveis municipals, ho facin convenient. 
SEGON.- El present acord haurà de notificar-se a la Diputació de Barcelona, als efectes 
escaients. 
Defensa la proposta el regidor d’Economia Sr. Oscar Lomas, tot dient que en el marc de la 
col·laboració establerta amb l’Organisme de Gestió Tributària de la Diputació de Barcelona per 
la gestió i recaptació dels tributs, portem a aprovació aquest acord de reserva de facultats a 
favor de l’Ajuntament, que entenem que garanteix una major agilitat en el desenvolupament 
de les citades actuacions. En aquest sentit, l’Ajuntament es reserva la possibilitat de realitzar 
determinades liquidacions o anul·lacions, aprovar determinades actuacions singulars de 
recaptació o concedir beneficis fiscals puntuals, quan motius organitzatius, tècnics o de 
distribució competencial ho facin convenient. 
Cal tenir present però, que en qualsevol acord en que es faci ús d’aquesta reserva de 
facultats, haurà de ser aprovat prèviament per la JGL o pel ple (segons qui sigui l’òrgan 
competent), amb el que sempre es garanteix al màxim la transparència en les accions. 
En torn d’intervencions per CiU la Sra. Montse Gatell diu que el grup municipal de CiU no ha 
estat mai d'acord que la Diputació de Barcelona tingués traspassats tots els drets de 
recaptació i gestió dels ingressos de l'ajuntament, drets que l'Ajuntament ha delegat a la 
Diputació juntament amb un munt de funcions de liquidació i recaptació dels ingressos. No hi 
hem estat d'acord no perquè no confiem en la Diputació, amb qui sempre aquest ajuntament 
ha tingut una relació estreta de col·laboració, sinó perquè el sistema de recaptació que tenia 
l'ajuntament era prou vàlid per a nosaltres, i perquè permetia una sèrie de facilitats de 
comunicació amb els ciutadans que se'n veien beneficiats perquè els casos eren tractats com a 
individuals, perquè cada ciutadà tenia un nom i uns cognoms i perquè d'acord amb l'empresa 
que feia la recaptació dels impostos, l'ajuntament havia pogut desenvolupar un sistema de 
facilitats de pagament, bonificacions i altres millores molt òptimes per al ciutadà. Així, s'havia 
arribat a cotes altíssimes de recaptació, d'un 97% de mitjana cada any. 
Cada vegada que hem parlat d'aquest tema, ens hem mostrat en desacord per aquestes 
raons, i l'equip de govern sempre ens ha respost el mateix: que era hora de passar a un 
sistema de recaptació més modern, més fiable i menys d'estar per casa, venien a dir. 
Quan dèiem que amb el traspàs de competències a la Diputació perdíem en servei al ciutadà, 
el regidor Lomas sempre ens ha dit que el ciutadà s'havia d'acostumar a una nova manera de 
fer. Així queda recollit en una intervenció del nostre grup al ple del juliol de 2008: 



La Diputació no pot oferir als ciutadans les mateixes facilitats de pagament que oferia fins ara 
l’ajuntament. Ens consta que el regidor ha demanat la possibilitat de fraccionaments, per 
exemple, però no podrà ser amb les mateixes condicions de descomptes o gratificacions. I és 
que sí que compta el tracte directe, regidor, malgrat que vostè digui que són els ciutadans qui 
hauran de fer l’esforç d’acostumar-se a una nova manera de fer. I tant que s’hi acostumaran! 
Però aquesta no és una mesura que faciliti les coses a ningú. 
Ara, un any i mig més tard, ens trobem amb una proposta de ple que ens ve a dir que d'acord, 
que sí, que potser està bé que l'Ajuntament es reservi algunes competències pel que fa a la 
recaptació dels seus propis diners. I l'equip de govern ens porta una proposta que diu que 
"l'Ajuntament es reserva la competència, les facultats d'aprovar determinades actuacions 
singulars de recaptació, concedir beneficis fiscals, realitzar liquidacions per determinar els 
deutes tributaris o aprovar l’anul·lació total o parcial, de les liquidacions, respecte d'alguns 
dels tributs o ingressos de dret públic de la gestió dels quals ha estat delegada en la Diputació 
de Barcelona, quan circumstàncies organitzatives, tècniques, o de distribució competencial 
dels serveis municipals ho facin convenient". És a dir, que ara l'ajuntament es reserva el dret a 
fer alguna de les gestions amb els impostos que fa quatre dies va delegar a la Diputació, 
sempre que ho cregui convenient. Això vol dir que l'ajuntament podrà dir, si vol, que tal o tal 
altre cas de ciutadans es mereixen un fraccionament del pagament, per exemple. Qui ho 
decidirà? Es decidirà en junta de govern, discrecionalment, perquè no hi ha cap norma que ho 
reguli. 
Quan vam preguntar a l'equip de govern, van admetre que feien aquest acord perquè s'havien 
vist amb la necessitat de fer-ho arran de les obres de l'escola Sol i Lluna i de l'aparcament de 
camions.  Això vol dir que el promotor de les obres del Sol i Lluna i de l'aparcament de 
camions necessita unes facilitats determinades de pagament que la Diputació no li pot oferir 
però l'ajuntament sí. I qui és aquest promotor? La Generalitat. És a dir, quan vam demanar 
que l'ajuntament es reservés facultats per a la recaptació d'impostos per poder donar facilitats 
als ciutadans, ens van dir que no. Quan accedeixen a fer-ho? quan qui ho necessita són "el 
govern amic" (dit per ells) de la Generalitat. 
Esperem que els ciutadans també s'aprofitin d'aquestes mesures de fraccionament o 
"actuacions singulars", com diu l'acord, respecte el pagament d'impostos. Nosaltres ja els 
avancem que demanarem, en el termini prudent, quanta gent s'ha pogut beneficiar d'aquesta 
mesura i que demanem des d'ara mateix una bona publicitació d'aquesta novetat. Que serveixi 
per a la ciutadania de Castellar, que està passant per molt mals moments, i no només per a la 
Generalitat de Catalunya. El nostre vot, com que es torna a una posició antiga, serà favorable. 
Intervé el Sr. Jordi Permanyer  per ERC dient que en el seu moment ja vam manifestar el 
nostre desacord en el traspàs de la recaptació a la Diputació, ara amb aquesta proposta es 
modifica l’acord inicial i l’Ajuntament recupera algunes facultats per concedir beneficis fiscals o 
bonificacions, etc.. nosaltres hi estem d’acord, demanem que en una comissió especifica es 
pugui fer una valoració de la gestió feta fins ara. Tot i que estem d’acord en que l’Ajuntament 
recuperi una part de facultats que havia passat a la Diputació, la nostra posició en aquets punt 
serà l’abstenció. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor:     DIVUIT     (18) dels regidors del PSC, CiU i Altraveu   
                    Vots en contra:  CAP         ( 0)     
                    Abstencions   :   DUES       ( 2) dels regidors d’ERC  
 
 
  5.- APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ ORDENANÇA MUNICIPAL DE    
        CIRCULACIÓ DE VIANANTS I DE VEHICLES 
 
Vista la proposta de modificació de l’ordenança municipal de circulació de vianants i de 
vehicles de Castellar del Vallès, en relació a la regulació de l’estacionament de vehicles en el 
nucli urbà de la vila i urbanitzacions: 



Vistos els articles 178 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel que s’aprova el text refós 
de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, i articles 60 i següents del Reglament 
d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, aprovat per Decret 179/1995, de 13 de juny. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació de l’ordenança municipal de circulació de 
vianants i de vehicles de Castellar del Vallès, en el sentit d’afegir-hi els següents apartats: 

- s’afegeix l’apartat 21 a l’article 29  (prohibició d’estacionament)... !A vehicles de Massa 
màxima autoritzada (M.M.A) superior a 3.500 kg, en el nucli urbà i a les urbanitzacions, 
llevat dels llocs on se senyalitzi  expressament. 

- En el nomenclàtor de denúncies s’afegeix: article 29.21 “estacionar un vehicle de tara 
superior als 3.500 kg, en el nucli urbà o urbanització” .. 85,71 €. 

- Disposició Transitòria: “aquesta modificació de la normativa entrarà en vigor un mes 
després de que entri en funcionament l’aparcament de camions del Pla de la Bruguera.  

SEGON.- Aprovar la delimitació de nucli urbà, als efectes de l’aplicació de l’apartat 21 de 
l’article 29 d’aquesta ordenança, segons l’àmbit definit en el plànol que acompanya la 
proposta, (  zones no marcades en gris), tot facultant a l’Alcalde a l’adequació d’aquest àmbit 
quan el nucli urbà tingui alguna variació. 
TERCER.- Sotmetre aquesta modificació a informació pública per termini de 30 dies, de 
conformitat a la legislació aplicable. 
QUART.- En el supòsit de que transcorri el termini d’exposició pública i no hi hagi 
reclamacions o suggeriments, la modificació quedarà aprovada definitivament sense necessitat 
d’adoptar nou acord. 
Defensa la proposta el regidor  de mobilitat i i seguretat ciutadana Sr. Jordi Carcolé, PSC,  i 
diu que en aquest punt de l’ordre del dia es proposa la modificació de l’Ordenança municipal 
reguladora de Circulació de Vianants i de vehicles de Castellar del Vallès, motivada per la 
propera posta en marxa de l’aparcament de camions que la Generalitat de Catalunya ha 
construït en el Pla de la Bruguera. Aquest aparcament de camions que gestionarà la 
Generalitat, ja sigui amb una empresa pública, o mitjançant una concessió, permetrà pal·liar 
les molèsties que causen als veïns i conductors l’estacionament de vehicles voluminosos a 
l’interior del nucli urbà i de les urbanitzacions de la vila. 
L’amplada dels carrers de Castellar fa que l’estacionament d’aquests tipus de vehicles dificultin 
la circulació dels altres vehicles, disminueixin la visibilitat de vianants i conductors, amb el 
conseqüent perill que això suposa, i causin queixes d’alguns veïns pel soroll que produeixen 
algun d’ells a primeres hores del matí quan arrenquen motors i s’estan una estona amb 
aquests engegats. És per això que amb aquesta modificació es proposa prohibir 
l’estacionament de vehicles voluminosos dins del nucli urbà i urbanitzacions, excloent en 
aquest cas del nucli urbà els polígons industrials. També podrà haver-hi dins de la zona de 
prohibició algun espai que per les seves característiques permetin l’estacionament, sent 
aquests convenientment i expressa senyalitzats. 
S’adjuntarà també a l’ordenança un planell de la vila a on quedarà establerta la delimitació de 
nucli urbà als efectes de l’aplicació d’aquesta modificació. A més a més, es senyalitzaran tots 
els carrers d’entrada a la zona de prohibició, així com també s’enviarà un comunicat a tots els 
propietaris de vehicles afectats per aquesta modificació que estiguin donats d’alta a Castellar 
segons el padró de l’impost de vehicles de tracció mecànica, per informar-los de la mateixa. 
Val a dir però, que per tal de deixar un marge d’adaptació, la seva aplicació no serà efectiva 
fins un mes després de l’entrada en funcionament de l’aparcament de camions. 
En quan a la possibilitat de que els vehicles empadronats al municipi disposin de certs 
avantatges, ja sigui en l’obtenció d’una plaça o en bonificacions en el preu, es mirarà de fer les 
gestions oportunes, malgrat de que cal ser conscients que aquest equipament pertany a la 
Generalitat, i que la decisió final dependrà d’ella o del concessionari que ho gestioni.  
En torn d’intervencions el Sr. Jordi Permanyer¸ per ERC diu que estan a favor de la 
proposta, i per potser caldria saber la quina quota seria de l’aparcament de camions per poder 
fixar quina es la sanció. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 



    6.- APROVACIÓ INICIAL DE L’ORDENANÇA MUNICIPAL SOBRE TANQUES  
          D’HORTA 
 
Vist que l’objectiu de l’ordenança municipal sobre tanques és regular a les zones d’horta del 
municipi aquest element per tal de que tinguin una continuïtat al paisatge. Les tanques de les 
parcel·les es construiran de forma que no agredeixin el medi rural on s’emplacen. 
Vistos els articles 178 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel que s’aprova el text refós 
de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, i articles 60 i següents del Reglament 
d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, aprovat per Decret 179/1995, de 13 de juny. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar inicialment la creació de l’ordenança municipal sobre tanques d’horta. 
SEGON.- Sotmetre aquesta ordenança a informació pública per termini de 30 dies hàbils, de 
conformitat a la legislació aplicable, mitjançant edicte al Butlletí Oficial de la Província. 
TERCER.- En el supòsit de que transcorri el termini d’exposició pública i no hi hagi 
reclamacions o suggeriments, l’ordenança quedarà aprovada definitivament sense necessitat 
d’adoptar nou acord. 
Presenta la proposta el regidor de Territori Sr. Aleix Canalis i diu que el mes de novembre de 
l’any passat el Ple d’aquesta Corporació va aprovar, per unanimitat,  la Proposta presentada 
per ERC sobre la necessitat d’elaborar uns nous reglaments que regulessin les característiques 
que havien de tenir les tanques i les barraques d’horta al nostre municipi.   
Durant el procés d’elaboració del reglament que avui portem a la consideració del Ple, s’ha 
restringit l’ordenança a regular les característiques que han de tenir es tanques d’horta, ja que 
el nostre Pla General, en el seu article 314, prohibeix la construcció de qualsevol construcció 
auxiliar (que seria el cas de les barraques) en finques de menys de 5 ha. (la qual cosa 
descarta la pràctica totalitat de les finques d’horta del nostre municipi). 
En aquest context, s’ha realitzat una sessió del Fòrum Ambiental (amb l’afluència de més d’un 
centenar de persones) i dues sessions monogràfiques més amb hortolans, per tal de definir 
quins criteris s’havien de seguir a l’hora d’autoritzar la instal·lació de tanques. 
Després d’aquest procés participatiu, els serveis tècnics municipals, han confeccionat aquest 
document que en línies generals diu: 
- no es pot tancar cap zona d’hort de menys de 150 metres quadrats 
- es prioritza el tancament de grans zones d’horta per sobre dels tancaments individuals. 
- en cap cas les taques poden tenir una alçada superior al 1’5 metres i no poden ser opaques 
(s’opta preferencialment per les tanques de simple torsió) 
- s’estableix la necessitat d’obtenir una llicència d’obres menors (comunicació prèvia) per la 
seva instal·lació 
I per últim, s’insta a una adequació progressiva de les tanques preexistents a la nova 
normativa (amb l’excepció d’aquells tanques que per les seves característiques representin un 
valor natural històric o patrimonial (com és el cas dels murs de pedra seca) 
Tenint en compte tot això, proposem al Ple l’aprovació inicial de l’Ordenança municipal de 
tanques d’horta i el sotmetiment de la mateixa al període d’exposició publica legalment 
establert. 
S’obra un torn d’intervencions amb el Sr. Xavi Arderius pel grup de l’Altraveu i diu que som 
conscients que no serà fàcil l'aplicació d'aquesta nova ordenança, ja que dependrà sobretot de 
la voluntat i bona entesa entre els propietaris dels horts i l'administració i entre els propis 
hortelans. Caldrà fer una tasca pedagògica per que es prengui consciència del que representa 
aquesta ordenança. Ens consta l'esforç que s'està fent en aquest sentit, tan per part de 
l'administració com d'alguns hortelans que ja estan exemplificant en aquest línia. 
L'Altraveu en la comissió on es va comentar l'ordenança vam proposar que a través del taller 
d'ocupació es pogués oferir als hortolans la possibilitat que la ma d'obra l’aportessin els joves 
que participen en aquests tallers, d'aquesta manera facilitaríem l'aplicació d'aquesta 
ordenança. Esperem doncs que això, que d'entrada es va veure amb bons ulls per part de tots, 
s'acabi prenent com un compromís ferm. 



Cal acabar amb la degradació del paisatge de l'entorn del Ripoll, aquesta ordenança pot ser 
una bona manera de començar, però la millora d'aquell entorn va més enllà dels tancats dels 
horts. Recordem una vegada més l'ocupació espontània que s’ha establert sota de Can Bages, 
(el Rieral) amb parcel·les de compra venda, piscines, llum, clavagueram, antenes, tot un 
magma residencial agro-fluvial que s’ha assentat en aquell indret sense ordre ni concert i de 
manera il·legal. També pensem, que en la zona del Ripoll, caldria ser més ambiciosos i buscar 
la complicitat dels municipis veïns, per tal que el riu fos un veritable eix amb valors 
ambientals. Pensem que tan la Diputació com el Consell Comarcal podrien participar d’un 
veritable projecte per dignificar i revaloritzar tota la conca del Ripoll. En aquest cas el nostre 
vot serà favorable. 
També intervé per ERC el Sr. Jordi Permanyer, tot dient que estan a favor d’aquesta 
proposta i que val la pena recordar que aquesta ordenança no vol dir que tota l’horta hagi 
d‘estar tancada, només aquelles sol·licituds que voluntàriament vulguin tancar-la  
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
        7.-  APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA  
              MUNICIPAL DE TINENÇA D’ANIMALS. 
 
ATÈS que aquesta Ordenança té per objecte la regulació  de la tinença d’animals dins el terme 
municipal de  Castellar del Vallès. L’ordenança planteja quina ha de ser la interrelació 
responsable de les persones i els animals. Per aquest motiu, és respectuosa en tot cas amb els 
drets dels animals i té cura dels aspectes relacionats amb la seguretat i la salut pública, de 
conformitat amb el que preveuen la Llei 22/2003, de 4 de juliol, de protecció dels animals, la 
Llei 50/1999, de 23 de desembre, sobre el règim jurídic de la tinença d’animals potencialment 
perillosos, i les disposicions que les desenvolupen. 
L’anterior ordenança de tinença d’animals fou aprovada pel Ple del dia 31 de març de 1992, 
modificada posteriorment pels acords del 27 de gener de 1998 i de l’11 de juny de 2002. Ara 
s’evidencia la necessitat d’una actualització del seu contingut per la qual cosa es promou una 
nova redacció de l’Ordenança. 
Vistos els articles 178 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel que s’aprova el text refós 
de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, i articles 60 i següents del Reglament 
d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, aprovat per Decret 179/1995, de 13 de juny. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar inicialment l’ordenança municipal de tinença d’animals, tot derogant 
l’anterior ordenança aprovada, els efectes de la derogació seran des del moment que la nova 
ordenança sigui efectiva. 
SEGON.- Sotmetre aquesta ordenança a informació pública per termini de 30 dies hàbils, de 
conformitat a la legislació aplicable, mitjançant edicte al Butlletí Oficial de la Província. 
TERCER.- En el supòsit de que transcorri el termini d’exposició pública i no hi hagi 
reclamacions o suggeriments, la modificació quedarà aprovada definitivament sense necessitat 
d’adoptar nou acord. 
Defensa la proposta la regidora de Salut, Sra. Mercè Giménez, PSC, dient que avui portem a 
aprovació diverses modificacions en el redactat de l’ordenança de tinença d’animals domèstics 
fruit de les necessitats detectades  i de les modificacions del règim jurídic reguladors vigent.  
Aquesta ordenança substituirà l’aprovada l’any 1992 i modificada el 2002. Per una part 
l’ordenança s’actualitzarà, concretarà i especificarà més els drets i els deures dels animals i 
dels seus propietaris pel benestar dels animals i per una bona convivència i civisme de la 
ciutadania.  Per l’altra s’actualitzarà les sancions per infraccions també s’han actualitzat: 
- s’augmenta l’import de les fraccions molt greus de 300,01 a 1.500 euros. 
- s’introdueix unes sancions diferenciades per la tinença d’animals domèstics potencialment 
perillosos ateses les característiques especials d’aquests i són: 
a) Infraccions lleus: 150 – 300 euros 
b) Infraccions greus: 300.01 – 600 euros 
c) Infraccions molt greus: 600,01 – 3.000 euros.  



Cal esmentar que l’import d’aquestes sancions són inferiors a la majoria de les ordenances 
d’altres municipis i dins els límits inferiors de la possibilitat sancionadora que especifiquen la 
Llei 22/2003 del 4 de juliol.  
Per tot l’exposat i després de la valoració dels tècnics de la regidoria de salut i de la policia 
local s’ha decidit realitzar aquesta actualització que ara passarà a aprovació. 
S’obra un torn d’intervencions amb el Sr. Lluís López per CiU dient que entenem la posició de 
l’equip de govern per aconseguir una regulació més eficient en l’ordenança de tinença 
d’animals, tant pel que fa als animals de companyia com pels animals de granja, gallines, 
conills, així doncs compartim la necessitat d’exigir pels animals de consum, gallines, conills, 
etc.., que l’Ajuntament en tingui coneixement pel que fa al terreny sanitari ja que existeixen 
uns riscos.   
Pel que fa al règim sancionador trobem que cau en un parany, que és l’enduriment de les 
multes fins el límit dels 3.000 € per animals considerats perillosos i 1.500 € pels altres casos, 
així doncs potser és cal una prevenció, és a dir no tant sancionar fortament quan el mal ja 
està fet com si preveure’l i prevenir-lo, incidir en la conscienciació de la ciutadania, portar els 
gossos lligats, no donar de menjar als animals abandonats, aixó en lloc de multiplicar l’import 
de les multes que se’n deriven. Per tot aixó el nostre vot serà l’abstenció. 
El Sr. Alcalde intervé per dir que es proposa derogar l’antiga ordenança dels anys 90 i 
aprovar-ne inicialment una de nova 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor:     CATORZE   (14) dels regidors del PSC, ERC i Altraveu  
                    Vots en contra:  CAP          (  0)    
                    Abstencions   :   SIS          (  6) dels regidors de CiU 

 
8.- REGLAMENT DEL CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL 

 
ATÈS que el Consell Escolar Municipal de Castellar del Vallès, és l’organisme d’assessorament, 
consulta i participació dels sector afectats en la programació de l’educació dins l’àmbit 
municipal de Castellar del Vallès, constituït a l’empara del que s’estableix a la Llei 25/1985 de 
10 de desembre, dels Consells Escolars legislació concordant. 
ATÈS el desenvolupament de la Llei que efectua el Decret 404/1987, de 2 de gener, que 
regula les bases generals d’organització i de funcionament dels Consells Escolars Municipals. 
Vist que l’actual Reglament fou aprovat pel Ple municipal del dia 29 de juliol de 1988, i és  
convenient la seva actualització a les exigències de funcionament. 
Vistos els articles 178 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel que s’aprova el text refós 
de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, i articles 60 i següents del Reglament 
d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, aprovat per Decret 179/1995, de 13 de juny. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar inicialment  el Reglament del Consell Escolar Municipal, tot derogant 
l’anterior Reglament aprovat, els efectes d’aquesta derogació seran des del moment que 
aquest nou Reglament sigui efectiu. 
SEGON.- Sotmetre aquest Reglament a informació pública per termini de 30 dies hàbils, de 
conformitat a la legislació aplicable, mitjançant edicte al Butlletí Oficial de la Província. 
TERCER.- En el supòsit de que transcorri el termini d’exposició pública i no hi hagi 
reclamacions o suggeriments, la modificació quedarà aprovada definitivament sense necessitat 
d’adoptar nou acord. 
Defensa la proposa la regidora d’Educació Sra. Antònia Pérez, PSC¸per dir que es presenta 
un nou reglament del consell escolar municipal per a la seva aprovació, i el reglament que 
estava regint fins ara va ser aprovat el juliol de 1988. Donat el creixement i els canvis que 
s’han produït a Castellar durant els darrers anys, s’ha considerat un bon moment per 
actualitzar aquest reglament, després d’un procés participatiu del membres del consell es va 
fer un primer esbós de reglament, i escoltades les aportacions del propi consell i dels diferents 
membres dels grups municipals s’ha elaborat aquest reglament. 



En torn d’intervencions per part de l’Altraveu la Sra. Elisenda Alamany diu que valorem de 
forma positiva que el nou reglament del consell escolar municipal faciliti la participació de les 
persones que el formen, veiem bé aquest reglament  tot i que una cosa és la teoria i l’altra 
serà la practica i per a mostra un botó com és el cas de l’exemple clar i recent de l’acte per a 
la memòria històrica, o el consell de comunicació o la taula de mobilitat, etc.. El grup de 
l’Altraveu pensa que cal voluntat política perquè els consells municipals siguin més 
participatius, independentment dels motius considerem que en aquest cas sembla que 
estiguem avançant i que s’han recollit bona part de les aportacions, i per axó votarem a favor 
amb l’esperança que l’educació d’aquest municipi vagui endavant i ens eduqui per una societat 
més participativa. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
 9.- CONVENI AMB LA FUNDACIÓ FAMÍLIA I SOCIETAT 
 
Vist que la Fundació Privada Tutelar Família i Societat de Sabadell i Comarca és un servei que 
es posa al servei de les persones discapacitades de la comarca del Vallès Occidental amb 
l’objectiu de cobrir l’espai de prevenció de futur en el que aquestes persones i les seves 
famílies necessitin: 
Exercici de tutela, curatela, fiscalització de tutela o qualsevol altra figura altra figura jurídica 
prevista o permesa a la legislació civil, o en qualsevol altre document públic. 
Oferir serveis d’assessorament , orientació i informació a les persones en general, a les 
persones amb discapacitat, psíquica principalment i a les seves famílies en relació a la 
planificació del seu futur. 
Afavorir la col·laboració entre les entitats que prestin servei al col·lectiu de persones amb 
discapcitat i a les seves famílies i entre elles i les administracions locals. 
Promoure estudis i investigacions per millorar la comprensió del col·lectiu de cara a dur a 
terme accions que permetin influir en la definició de polítiques socials i econòmiques dels 
poder públics que l’afectin. 
Vist el que disposa la Llei 38/2003, general de subvencions i el Reial decret 887/2006 que 
aprova el Reglament de Subvencions. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Aprovar el conveni  amb la Fundació Privada Tutelar Família i Societat, perquè 
aquesta entitat pugui prestar en el nostre municipi un assessorament jurídic i diversos serveis 
a les famílies i als afectats per alguna disminució psíquica. 
SEGON.- Atorgar una subvenció  de 6.000 € per a sufragar les despeses de les accions 
realitzades per aquesta entitat durant l’anualitat 2009-2010; 3.000 € el 2009 i 3.000 € el 
2010. Per acreditar la subvenció, l’entitat haurà de seguir el procediment justificatiu previst en 
el Reglament regulador de l’activitat de foment  i bases generals per a la concessió de 
subvencions per part de l’Ajuntament de Castellar del Vallès. 
Defensa la proposta la regidora de Benestar Social, Sra. Mercè Giménez, PSC, avui es porta 
a aprovació al Ple el conveni de la Fundació Família i Societat amb l’Ajuntament de Castellar 
del Vallès. La Fundació Família i Societat és una fundació que sorgeix de la antiga Fundació 
Privada Tutelar per a persones amb Disminució psíquica de Sabadell i comarca però patint 
amb modificació dels estatuts i canvis dels responsables legals de la institució. És una fundació 
privada sense ànim de lucre d’àmbit comarcal amb els objectius d’oferir serveis 
d’assessorament, orientació i informació a les persones en general, a les persones amb 
discapacitats i, per ara, principalment psíquica i a les seves famílies en relació a la planificació 
del seu futur. Exercici de tutela, curatela, fiscalització de la tutela si s’escau. Afavorir la 
col·laboració entre les entitats i les administracions locals. Promoure estudis que permetin 
influir en la definició de les polítiques socials i econòmiques dels poders públics.  
Aquesta institució inicialment, i per experiència, treballarà més amb el col·lectiu de 
discapacitats psíquics però en un futur ampliar a tot el col·lectiu de discapacitats (malalts 
mentals, persones amb malalties neurològiques degeneratives, ...). Som conscient que han 



mantingut contacte amb diferents entitats que treballen amb aquest col·lectiu i que totes elles 
estan interessades en incorporar-se.  
El fet que sigui una fundació amb àmbit comarcal permetrà que incideixi amb les necessitats 
de creació de recursos pel col·lectiu i per tant de benefici comarcal.  
Aquest conveni es tradueix en una aportació econòmica de 6000 euros pels anys 2009 i el 
2010. Durant aquest any 2009 la Fundació ha realitzat vàries reunions informatives i s’han 
dotat de l’equip professional que ja han iniciat la seva tasca al llarg del 2009. Després de 
l’aprovació s’haurà de redactar un pla de treball amb la Fundació i llavors valorar la feina 
aconseguida.  Tal i com han fet molts altres municipis de la comarca crec que el conveni 
ajudarà a ampliar els serveis per atendre els discapacitats de la comarca i així preservar la 
seva autonomia personal tan valuosa. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 

10.- PROPOSTA DE RESOLUCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE L’ALTRAVEU AL  
        PROPER PLE MUNICIPAL SOBRE LA TELEVISIÓ SENSE FRONTERES 

 
La Constitució Espanyola estableix en l’article 3 un principi de protecció del pluralisme 
lingüístic. L’apartat tercer d’aquest precepte conté un mandat dirigit al conjunt dels poders 
públics de l’Estat d’especial respecte i protecció de les distintes llengües i modalitats 
lingüístiques que conformen el patrimoni cultural comú. D’una manera més específica, l’article 
20, apartat tercer, del text constitucional exigeix que en l’accés dels grups socials i polítics 
més significatius als mitjans de comunicació dependents dels ens públics es respecte el 
pluralisme de la societat i de les diverses llengües d’Espanya. Aquesta última previsió posa de 
manifest la singular rellevància dels mitjans de comunicació audiovisual a l’hora de promoure i 
difondre el plurilingüisme. 
Un fet normatiu rellevant en aquest àmbit és la ratificació l’any 2001 per part de l’Estat 
espanyol de la Carta Europea de les Llengües Regionals o Minoritàries, la qual estableix 
obligacions específiques de protecció d’aquestes llengües en l’àmbit dels mitjans de 
comunicació. L’article 11 de la Carta, que estableix les obligacions de les Parts respecte dels 
“Mitjans de comunicació”, disposa en l’apartat segon que: 
“Les parts es comprometen a garantir la llibertat de recepció directa de les emissions de ràdio 
i de televisió dels països veïns en una llengua usada en una forma idèntica o pròxima d’una 
llengua regional o minoritària, i a no oposar-se a la retransmissió d’emissions de ràdio i de 
televisió dels països veïns en aquesta llengua.” 
Segons que han assenyalat els organismes del Consell d’Europa, aquest compromís comporta 
no sols eliminar obstacles, sinó també adoptar mesures positives dirigides a garantir la 
llibertat de recepció directa de les emissions de televisió entre territoris veïns on es fa servir 
una llengua regional o minoritària en una forma idèntica o pròxima (Explanatory Report to the 
European Charter for Regional or Minority Languages, paràgraf 11). 
Atenent a tot l’anterior la Comissió Promotora de la Iniciativa Legislativa Popular de la Llei 
“Televisió sense Fronteres” vol presentar a la Mesa del Congrés una proposta de llei amb 
aquest nom que té com a objecte garantir la recepció directa de les emissions de ràdio i 
televisió autonòmiques realitzades totalment o majoritàriament en les llengües incloses en 
l’àmbit de protecció de la Carta Europea de les Llengües Regionals o Minoritàries en les altres 
comunitats autònomes amb les quals comparteixen la llengua utilitzada en una forma idèntica 
o semblant, a fi d’afavorir el desenvolupament dels espais de comunicació de les dites 
llengües. 
Davant aquesta iniciativa, a l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció del següent 
ACORD: 
Donar suport a la proposició de llei presentada mitjançant INICIATIVA LEGISLATIVA 
POPULAR davant les Corts espanyoles amb el nom de “Televisió sense Fronteres”, la qual 
s’adjunta al present acord, amb la confiança que, previs els tràmits necessaris, serà aprovada 
per tal de garantir legalment i de forma definitiva la recepció dels programes autonòmics de 
ràdio i televisió realitzats en alguna d’aquestes llengües en el conjunt dels territoris que 
conformen les seves respectives comunitats lingüístiques. 



Així mateix, aquest Ajuntament anima la ciutadania a donar suport mitjançant la seva 
signatura, l’esmentada iniciativa legislativa popular. 
Aquest acord és comunicarà a les Corts espanyoles i a la Comissió promotora de la 
iniciativa. 
Presenta la proposta la Sra. Elisenda Alamany¸per l’Altraveu, tot fent-ne una lectura. 
En torn d’intervencions per ERC el Sr. Oriol Papell diu que valoren molt positivament la 
proposta i per aixó hi votaran a favor; tot el que sigui protegir la llengua catalana tindrà 
el nostre suport. Recordem que el nostre grup ja va presentar una proposta de resolució 
al ple del 27 de novembre de 2007 contra el tancament de repetidors de TV3 al país 
Valencià.  També recordar que en el congrés de Diputats s’està debaten una llei de 
l’audiovisual impulsada pel PSOE i CiU que amenaça el futur de TV3, la nova llei 
prohibeix la publicitat de la televisió publica i en restringeix la programació a part 
d’obviar la pluralitat lingüística de l’estat i fomentar l’hegemonia del castellar. El pastís 
de la publicitat l’atorga les TV p`privades i beneficia la industria assentada a Madrid i 
perjudica clarament l’industria audiovisual catalana.  
TV3 és el mitja públic de masses en català per excel·lència i no podem permetre que 
deixi de ser-ho i esdevingui una TV per minories cultural. 
Intervé el Sr. Alcalde, per dir que la proposta a més a més de garantir la continuïtat de 
TV3 és per l’emissió de TV3 fora de les seves fronteres. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
     11.- DONAR COMPTE DE LA RENÚNCIA DELS REPRESENTANTS DE  
                  L’ALTRAVEU 
 
És el nostre desig donar compliment al compromís electoral de la nostra agrupació d’electors 
davant de la ciutadania de Castellar i a la resolució de l’Assemblea de la nostra organització 
pels quals els càrrecs electes emanats de les darreres eleccions municipals seran rotatius. 
És per això que pel present escrit, nosaltres, ELISENDA ALAMANY GUITERREZ, amb DNI 
47165656-Q i FRANCESC XAVIER ARDERIUS MATAS, amb DNI 77. 300. 759-J, regidora i 
regidor respectivament d’aquest Ajuntament per L’AGRUPACIÓ D’ELECTORS DE L’ALTRAVEU 
PER CASTELLAR, presenten davant el Ple Municipal de Castellar del Vallès la renúncia als 
nostres càrrecs electes  d’acord amb l’article 70è  del Reglament Orgànic Municipal. 
Així mateix també presenta la renúncia MARIA DOLORS MORÉ PRATDESABA amb DNI 
38161535-G, següent candidata de la llista electoral.  
Amb la finalitat que una qüestió de tràmit no deixi la nostra agrupació sense representació 
democràtica en aquest Ajuntament, la nostra renúncia no serà efectiva fins que els nous  
regidors MARTÍ LLOBET I BARÓ amb DNI 34745326-P i ITA ESPINOSA MONTOYA amb DNI 
39037971W, candidats següents a la llista electoral de la nostra agrupació d’electors, prenguin 
possessió dels seus càrrecs. 
Presenta la proposta el Sr. Xavi Arderius,  per l’Altraveu: 
En aquest ple presentem la renuncia als nostres càrrecs electes com a compliment del 
compromís electoral i de l’acord pres a l’assemblea de l’agrupació d’electors. Així mateix 
presenta també la renúncia Dolors Moré, la següent candidata a la llista que per motius 
personals no podrà exercir de regidora. La nostra renúncia no serà efectiva fins que els nous 
regidors, Martí Llobet i lta Espinosa, candidats següents a la llista electoral, prenguin  
possessió dels seus càrrecs durant el ple del mes de gener, amb la finalitat que una qüestió de 
tràmit no deixi la nostra agrupació sense representació democràtica en aquest consistori. 
Així doncs, amb aquesta renúncia fem efectiva la rotació de càrrecs que, junt amb la gestió 
col·lectiva i transparent dels recursos que obtenim com càrrecs electes, pretenem que siguin 
pràctiques que ens ajudin a assajar noves formes de participació en la política local. Amb tots 
els encerts i errades, des de l’agrupació d’electors de L’Altraveu anem intentant afeblir la 
frontera que separa la política municipal de la ciutadania. Sense negar la complexitat de la 
gestió municipal, volem que les decisions sobre el nostre futur no es limitin a espais tècnics o 
de partit, eixamplant d’aquesta manera també els espais de participació en la política local. 



També pensem que la millor manera de fer un bon treball col·lectiu es no perpetuar persones 
en càrrecs, i que l’experiència de ser regidor o regidora pugui ser compartida. 
Des de diferents espais i maneres, des del consens però també des del conflicte, seguirem 
lluitant amb l’objectiu de dignificar la política local, així com també en fer que l’administració 
esdevingui aquella cosa pública que molts desitgem, amb transparència i eficiència. Volem que 
decidir el futur del municipi cada cop estigui en mans de més persones i col·lectius, prioritzant 
un Castellar inclusiu, solidari i en el que hi primin criteris de sostenibilitat ambiental. 
L’experiència d’aquest temps de regidor ha estat personalment positiva, tant en relació amb 
els i les altres regidores com també amb els treballadors i treballadores de l’administració 
local. 
Ara marxem nosaltres, i la nostra feina continua a l’agrupació d’electors. L’assemblea de 
L’Altraveu serà a partir d’ara representada en el Ple municipal a través de dues cares noves, la 
Ita i el Martí, a qui ja des d’aquí els hi donem anticipadament la benvinguda. 
La Sra. Elisenda Alamany L’Altraveu, també intervé i diu que durant aquest any i mig hem 
estat capaços de constatar a través de les diferents experiències que el nostre discurs no es 
marginal i que tot i que alguns ens hagin penjat aquesta etiqueta no som els de la cultura del 
no. Nosaltres quan diem no també diem si a una manera diferent de fer les coses, però cal 
voler escoltar les respostes o fer preguntes diferents. Ara que ja comença la campanya, els 
més intel·ligents prefereixen fer que no existim, que no formem part de l’oposició, però la 
veritat és la feina feta és molta i sempre sense cap tipus d’estratègia electoral. 
Avui marxem amb la clara convicció que la despolitització convertit en desconcert, no te res a 
veure amb la falta de consciència política de la gent, sinó amb la política que es fa des de 
l’Administració i les decisions que prenem sobre afers quotidianes que afecten la ciutadania, 
sense anar més lluny la dignitat política del company d’Unió que bé podria encabir-se en el pot 
més petit de confitura, és una ofensa per la gent que treballem pel poble però també per la 
gent que som al poble, és una mostra més del nostre desencant, però per demostrar que no 
tot és així i que es poden fer coses, som aquí també. 
Dir també que no és que no hagin estat valents, es que han anat més enllà, han reduït a la 
mínima expressió el concepte de democràcia, obstaculitzant la difusió d’informació a la resta 
de grups polítics avui presents al Consistori i parcialitzan les seves actuacions a l’opinió 
pública. La política més que una amenaça,hauria de ser una protecció per a la llibertat de les 
persones i la tolerància envers aquestes, perquè es governa per aquí ens vota, però també per 
qui no ho va fer. El PSC no ha cregut mai en la participació ni la permetria intervenir als plens,  
ni la dels consells municipals. És molt complex, és massa lent, excuses per a la inoperància, 
però ho entenem, entenem que la política municipal sigui vista per molts dels càrrecs electes 
avui presents com la germaneta pobre de la política d’alt estandinc. La política local certament 
és poc glamorosa. 
Segueixo pensant però que el nostre paper de frontissa es important i necessari i animo als 
següents regidors a incorporar-se sense por a aquest any i mig que els queda per endavant i 
no tinc cap dubte que seguiran executant la nostra visió no legitimadora de certes practiques 
habituals, de ser exigents amb la tasca del govern, però no només aixó sinó que seguirem 
treballant pel poble des de les nostres postures sempre i quan, el poble ho segueixi creiem 
convenient. 
Albert Einstein deia que no entén realment que estàs fent sinó ho saps explicar a la teva avia, 
i em quedo amb aixó i amb una màxima del mateix científic, no sabia que era impossible i per 
aixó ho vaig fer. L’Alcalde parlava d’il·lusió en al seva campanya, tant de bo  aixó més que una 
sentencia  upotica fos una realitat, tant de bo Sr. Gimenez vull sentir que vostè es el meu 
Alcalde. 
En torn d’intervencions el Sr. Alcalde agraeix la tasca feta, totes les hores dedicades i de ben 
segur que el vostre pas per l’Ajuntament serà recordat. 
LA CORPORACIÓ ES DONÀ PER ASSABENTADA 
 

12.-  ASSUMPTES SOBREVINGUTS 
 
12.1.- No n’hi ha 



 
13.- SUGGERIMENTS I PREGUNTES 

 
Per part de CiU la Sra. Gemma Perich  diu que després de la retirada de la web municipal de 
les actes de les Juntes de Govern Local se’ns va dir que es supliria amb una Intranet, i la 
pregunta es saber quins son el termines per poder disposar  d’aquesta informació. 
La Sra. Elisenda Alamany per part del grup de  l’Altraveu, diu que el partit socialista ens ha 
fet saber que a partir d’ara no ens enviaran la informació per correu, i que el regidors l’hem de 
passar a buscar i fotocopiar-la, si ho criem convenient, és cert que el ROM no ho fa obligatori, 
però demanem una raó de pes per la qual s’han deixat de banda aquestes pràctiques. 
El Sr. Alcalde diu que hi havia qüestions que eren difícils d’enviar per correu electrònic, però 
ens volem remetre al Reglament Orgànic Municipal en el qual es diu que abans de la 
convocatòria de la comissió informativa han d’estar els expedients a disposició, malgrat això 
sempre que es pugui s’intentarà facilitar la documentació per correu electrònic. 
També el Sr. Oriol Papell per ERC intervé per fer extensiva la felicitació a l’entitat Castellar 
Decideix  per l’acte de democràcia que s’ha dut a terme aquest passat diumenge,. 
         
Per acabar el Sr. Alcalde desitja unes felices festes de Nadal a tots els assistents. 
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent dos quarts d’onze de la nit, s’aixeca la 
sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests acords el  
Secretari, amb el vist-i-plau del  Sr. Alcalde. 
 
 


